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PREFAÞÃ

Gary W. Moon

Cred cã istoria Bisericii va fi foarte binevoitoare cu Dallas
Willard. El ºi-a trãit viaþa ca un amestec rar de profesor

riguros, învãþãtor biblic plin de pasiune ºi prieten al lui
Dumnezeu. Cei care l-au cunoscut bine au fost uimiþi de
mintea sa, dar l-au iubit datoritã cunoaºterii personale a lui
Dumnezeu ºi dorinþei sale de a împãrtãºi cu alþii experienþele
vieþii în Împãrãþie.

Cartea pe care o þii în mânã se bazeazã pe transcrierea unei
conferinþe þinute în 21-23 februarie 2013 în Santa Barbara,
California. Conferinþa s-a nãscut din discuþiile purtate între
Dallas ºi John Ortberg, pastor la Menlo Park Presbyterian
Church din Menlo Park, California, un autor ºi vorbitor în-
zestrat.

Scopul principal al conferinþei a fost de a prezenta scrierile
ºi slujirea lui Dallas – cele mai zeloase idei ale sale. Conferinþa
a avut tema „Sã-L cunoaºtem pe Cristos azi!” ºi a fost o ocazie
de a prezenta firul auriu care strãbate toate scrierile sale:
faptul cã este posibil sã cunoºti într-un mod intim Sfânta
Treime ºi sã intri în glorioasa Împãrãþie a lui Dumnezeu.

Mesajele prezentate în cadrul conferinþei de cãtre Dallas ºi
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John au fost editate puþin în vederea scrierii acestei cãrþi, însã
ele reþin stilul conversaþional al unei conferinþe. La începutul
fiecãrui capitol se gãseºte una dintre rugãciunile care au fost
rostite în timpul conferinþei. Fiecare capitol se încheie cu o
discuþie referitoare la ideile capitolului care conþine informaþii
suplimentare oferite în urma întrebãrilor puse lui Dallas de
cãtre John ºi de cãtre persoane din audienþã. În anexã se gã-
seºte un ghid de discuþii.

Conferinþa a fost sponsorizatã de Martin Institute for
Christianity and Culture ºi de Dallas Willard Center for
Christian Spiritual Formation (MIDWC), unde slujesc ca
director executiv. MIDWC îºi datoreazã existenþa viziunii ºi
generozitãþi lui Eff ºi Patty Martin. Sperãm cã aceastã carte ºi
ghidul de discuþii vor capta ºi pãstra stilul unei conferinþe – ºi,
mult mai important, ideile lui Dallas – într-un mod care-þi va
fi util.

TRÃIREA ÎN PREZENÞA LUI CRISTOS
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1

CUM SÃ TRÃIEºTI BINE

Viaþa veºnicã începe acum

Dallas Willard

Mã rog sã experimentaþi harul – pe Dumnezeu care e la lucru în
viaþa voastrã, în gândurile voastre, în sentimentele voastre, în
odihna voastrã. Fie ca Faþa Lui sã strãluceascã peste voi. Fie ca
strãlucirea Feþei Lui sã se înalþe peste voi în timp ce staþi culcaþi, în
timp ce dormiþi ºi sã vã dea gândurile pe care trebuie sã le aveþi.
Binecuvântarea Trinitãþii sã rãmânã peste voi ºi peste tot ceea ce
sunteþi ºi faceþi. Aºa sã fie. Amin.

DALLAS WILLARD

Suntem aproape de momentul în care Biserica va putea fi în
stare sã ia unele decizii. Cãci în perioade lungi de timp din

istoria Bisericii, ca ºi în istoria Israelului, nu s-au luat unele
decizii importante care puteau fi luate. Cred cã am trecut
printr-o perioadã dificilã a Bisericii, ºi încerc sã nu critic nicio-
datã Biserica, pentru cã ºtiu cine o conduce. Însã uneori tre-
buie sã fim conºtienþi de unde venim ºi încotro mergem.
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Ne apropiem de un timp când multe Biserici ºi mulþi
creºtini care ocupã poziþii de conducere vor fi în stare sã
spunã cã totul are de-a face cu ucenicia ºi transformarea în
asemãnarea lui Cristos. Dacã ai citit Noul Testament sau chiar
Vechiul Testament, s-ar putea sã fi ajuns deja la aceastã
concluzie. Este greu s-o ocoleºti, dar circumstanþele istorice au
un mod de a ne solicita atenþia ºi de a nu ne permite sã vedem
ce se întâmplã de fapt.

Am trecut printr-o perioadã în care teologia dominantã pur
ºi simplu n-a avut nimic de-a face cu ucenicia. Ea s-a ocupat
de credinþa corectã, de Dumnezeul care Se îngrijeºte ca omul
sã nu ajungã în locul rãu, ci numai în locul bun. Însã lucrurile
au evoluat aºa încât gândirea dominantã este cã o persoanã
poate avea cel mai rãu caracter posibil ºi totuºi va intra în locul
cel bun dacã crede ceea ce trebuie. Aceastã lipsã de legãturã a
devenit din ce în ce mai împovãrãtoare pentru Bisericã în sine
pânã când am ajuns la punctul în care, aºa cum se discutã
mult, nu mai existã o diferenþã clarã între creºtini ºi necreºtini.

Într-o oarecare mãsurã, situaþia aceasta se datoreazã fap-
tului cã învãþãtura creºtinã a penetrat în întregime societatea
obiºnuitã. Multe persoane care nu fac parte din Bisericã ºi care
nu sunt adepþi ai lui Cristos prin propriile lor intenþii conºti-
ente, se pomenesc cã trãiesc într-o anumitã mãsurã ceea ce a
învãþat Isus. Este o realitate cunoscutã cã oamenilor le place sã
învingã Biserica cu propriile ei arme ºi sã o critice apelând
tocmai la ceea ce a învãþat Isus. 

Probabil cã ne-am sãturat de lucrul acesta ºi existã indicii cã
suntem pregãtiþi pentru o schimbare. Aceastã schimbare va
produce o diferenþã uimitoare în lumea noastrã, deoarece
intenþia lui Isus pentru poporul Sãu de la început, ºi într-adevãr
cu mult timp înainte de relaþia de legãmânt a lui Dumnezeu
cu poporul lui Israel, a fost o revoluþie mondialã. Dacã aþi citit
Marea Trimitere, s-ar putea sã nu vã daþi seama cã este vorba
de o revoluþie mondialã. Dacã credeþi cã este vorba despre
plantarea de biserici, oricât de importantã ar putea fi aceasta,
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sau dacã credeþi cã este vorba despre evanghelizare, aºa cum
este ea adesea înþeleasã, vã spun apãsat: Nu este aºa, este
vorba despre o revoluþie mondialã promisã prin Avraam, care
vine la viaþã în Isus ºi care trãieºte în poporul Lui pânã astãzi.
Dupã ea tânjesc inimile noastre, chiar ºi când nu ºtim cum 
s-o abordãm sau cum s-o realizãm.

CUNOAªTEREA LUI CRISTOS

Azi aº vrea sã vã vorbesc despre cunoaºterea lui Isus. Nu
despre credinþã, decât în mãsura în care credinþa este o
reflecþie a cunoaºterii. Este vorba despre cunoaºterea lui
Cristos. Unul dintre lucrurile care s-au întâmplat în ultima
sutã ºi ceva de ani este cã societatea, prin instituþiile sale, a
luat cu grijã învãþãturile lui Cristos, le-a scos din domeniul
cunoaºterii ºi le-a pus într-o zonã numitã credinþã. Aceastã
schimbare a privat credinþa de puterea sa, deoarece credinþa
n-a fost menitã sã existe separat de cunoaºtere, acolo unde
cunoaºterea este posibilã. Ceea ce putem dobândi prin
Scripturi ºi prin lucrãrile lui Dumnezeu în istorie este
cunoaºtere – cunoaºterea lui Dumnezeu, cunoaºterea vieþii
umane – ºi aceastã demnitate trebuie sã fie redatã. Aºadar, ne
focalizãm pe cunoaºterea pentru viaþã ºi pe efectele dezas-
truoase ale impunerii învãþãturilor lui Isus Cristos din dome-
niul cunoaºterii umane.

Avem un lucru ciudat numit cunoaºtere secularã. Ce este
ea? Este realitatea secularã? Dacã realitatea nu este secularã,
cunoaºterea secularã nu poate oferi ceea ce au nevoie fiinþele
umane. Cunoaºterea este ceea ce aducem noi lumii, ceea ce
pastorii ºi alþi purtãtori de cuvânt ai lui Cristos aduc lumii. 

Purtãtorii de cuvânt ai lui Cristos sunt toþi bãrbaþii ºi toate
femeile, de oriunde ar fi, care vorbesc pentru Cristos ºi aduc
cunoaºtere de Dumnezeu. Ei aduc informaþii despre sufletul
omului, fãrã de care lumea n-ar avea nicio structurã. Totul este
pe gratis ºi sunt o mulþime de oameni hapsâni. Este vorba
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despre ceea ce poþi realiza cu ceea ce ai, mai degrabã decât
cum poþi înþelege realitãþile lui Dumnezeu ºi natura Sa, scopul
Sãu în creaþie, trimiterea lui Cristos ºi venirea Duhului Sfânt
în lume. Ei prezintã acest lucru drept cunoaºtere, iar acesta
este primul lucru pe care trebuie sã-l înþelegem atunci când ne
apropiem de problema cunoaºterii lui Cristos.

Al doilea lucru este strâns legat de primul: purtãtorii de
cuvânt ai lui Cristos sunt acele persoane care au o cunoaºtere
pe care nimeni altcineva n-o are. De aceea ei sunt cele mai
importante persoane din societate, fiindcã aduc informaþii cu
privire la ce înseamnã timpul ºi veºnicia. Ei aduc informaþii pe
care oamenii îºi pot baza vieþile. Aduc o cunoaºtere care poate
fi comunicatã altora pe baza experienþei, raþiunii, Scripturii,
harului, muncii ºi a orice altceva mai doriþi sã menþionaþi.

Purtãtorii de cuvânt ai lui Cristos au demnitatea de a aduce
aceastã cunoaºtere tuturor celor din jurul lor. Este trist ceea ce
s-a întâmplat cu mãrturia în cultura noastrã. Mãrturia creºtinã
nu este consideratã ca aducând cunoaºtere, ci este consideratã
o încercarea de a-i determina pe oameni sã facã anumite
lucruri. Când separi credinþa de cunoaºtere, ajungi în situaþia
de a încerca sã-i determini pe oamenii sã facã anumite lucruri,
nu de a le asigura o bazã pe care sã poatã decide cum sã
trãiascã ºi cum sã-ºi ghideze viaþa. Mãrturia s-a transformat
într-un fel de acþiune de deranjare a oamenilor aºa încât, din
acest motiv, foarte puþini oameni mai depun mãrturie.

În tinereþe am fost pastor în Convenþia Baptistã de Sud ºi
puteam sã le provoc foarte uºor sentimente de vinovãþie
oamenilor mei vorbindu-le despre motivele pentru care nu
depun mãrturie. Modul prin care se face lucrul acesta diferã
puþin de la o denominaþie la alta, dar acesta a fost tristul
adevãr ºi trebuie sã-mi mãrturisesc pãcatul. Adesea am pro-
cedat aºa deoarece credeam cã modul prin care îi puteam
motiva pe oameni era sã-i fac sã se simtã anumite sentimente,
nu sã le ofer cunoaºtere. 

Scopul nostru este de a încerca sã redãm demnitatea
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purtãtorului de cuvânt, bazatã pe demnitatea cunoºtinþelor pe
care le aduce el. Vrem sã motivãm urmaºii lui Cristos sã stea
în lume alãturi cu toþi ceilalþi care pretind cã ºtiu despre ce
vorbesc ºi sã permitem oamenilor sã se intre în contact cu
tradiþia lui Cristos ºi a oamenilor Sãi, care a fost dintotdeauna
o tradiþie a cunoaºterii. 

Deoarece vorbesc aºa de mult, probabil cã voi spune unul
sau douã lucruri care sunt nepotrivite. S-ar putea sã vã simþiþi
stingheriþi ºi nu e nimic rãu în aceasta. Ceea ce vã spun are
scopul de a provoca discuþii. Dar ideea mea principalã este cã
trebuie sã înþelegem demnitatea cunoaºterii pe care o avem ca
urmaºi ai lui Cristos.

Celebrul pasaj din Osea 4:6 nu spune: „Poporul Meu piere
din lipsã de credinþã”, ci: „Poporul Meu piere din lipsã de cu-
noºtinþã.” Cunoaºterea ºi credinþa sunt lucruri diferite. În
cartea mea: Knowing Christ Today [Sã-L cunoºtem pe Cristos
azi!], am descris în detaliu diferenþa dintre credinþã ºi cu-
noaºtere ºi, deºi ambele sunt esenþiale, ele sunt diferite.

FORMAREA SPIRITUALÃ

Noi nu îndrãznim sã scoatem credinþa din domeniul cunoaº-
terii. Trebuie sã explorãm nu cunoaºterea ca atare, ci acea
cunoaºtere care ne vine prin formarea spiritualã. Formarea
spiritualã este o expresie veche. Este nouã în multe cercuri, dar
este la fel de veche ca Noul Testament. Primii ani ai Bisericii au
fost ani în care formarea spiritualã a fost studiatã ºi explicatã
atent ºi în care s-a scris multe despre ea. Dacã aveþi posi-
bilitatea, citiþi Filocalia, una dintre cele mai timpurii colecþii de
scrieri creºtine sau citiþi cartea lui Ioan Cassian Despre aºe-
zãmintele mãnãstireºti ºi despre remediile celor opt pãcate principale,
care aparþin aceluiaºi gen. Citindu-le veþi reuºi sã înþelegeþi ce
înseamnã formarea spiritualã.

Aºadar, ce este formarea spiritualã? Este procesul
transformãrii unei persoane în asemãnarea cu Cristos prin

Cum sã trãieºti bine
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transformarea pãrþilor esenþiale ale persoanei respective. Deºi
transformarea minþii este absolut fundamentalã, ºi celelalte
pãrþi ale eului trebuie sã fie transformate. Transformarea
spiritualã nu are de-a face cu schimbarea comportamentului.
Are de-a face cu schimbarea surselor comportamentului, prin
urmare, comportamentul va avea grijã de el însuºi. Când
mintea, inima, trupul, sufletul ºi relaþiile pe care le avem în
lumea noastrã socialã sunt bune, întreaga noastrã fiinþã pur ºi
simplu pãºeºte pe calea lui Cristos ºi trãieºte cu bucurie ºi
tãrie. Nu existã nicio luptã.

Una dintre minciunile privitoare la viaþa spiritualã este cã
ea este grea. Nu, nu, nu este grea. Este calea uºoarã. Cealaltã
cale este grea ºi pe ea o vezi când te uiþi la lume. Aceasta este
o fãrâmã de cunoaºtere pe care trebuie sã le-o dãm oamenilor;
trebuie sã-i ajutãm sã înþeleagã cã transformarea eului duce la
o viaþã de binecuvântãri.

JUGUL BUN

Sã analizãm douã pasaje care ambele sunt foarte cunoscute.
Unul este cel din Matei 11, unde Isus spune urmãtoarele
cuvinte, care sunt adesea scoase din context, fãrã a se pune
întrebarea cine vorbeºte de fapt: „Veniþi la Mine, toþi cei trudiþi
ºi împovãraþi, ºi Eu vã voi da odihnã. Luaþi jugul Meu asupra
voastrã ºi învãþaþi de la Mine, cãci Eu sunt blând ºi smerit cu
inima; ºi veþi gãsi odihnã pentru sufletele voastre. Cãci jugul
Meu este bun ºi sarcina Mea este uºoarã” (Mat. 11:28-30).

Persoana care are viaþa cea mai uºoarã, cea mai fericitã ºi
cea mai puternicã este aceea care trage la jug cu Cristos.
Numai dacã facem aºa ne putem extrage puterea ºi ne putem
trasa direcþia care îndreaptã tot ce este greºit în existenþa
umanã. Aceasta conduce uneori la o luptã cu lumea din jurul
nostru care a luat-o pe o cale greºitã, dar lumea are nevoie de
aceastã luptã, ºi oamenii au nevoie de noi ca sã stãm fermi în
jugul uºor cu Cristos.

TRÃIREA ÎN PREZENÞA LUI CRISTOS
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Ce este jugul lui Cristos? Ei bine, în zilele lui Isus jugul se
folosea la boi, ºi se putea folosi ºi la cai sau la alte animale.
Douã animale erau înjugate împreunã ca sã tragã o povarã. A
fi în jugul lui Cristos înseamnã a trage sarcina împreunã cu El.
Care este sarcina Lui? De a aduce domnia lui Dumnezeu în
viaþa obiºnuitã a oamenilor. Acesta este motivul pentru care El
a venit aºa cum a venit, a trãit aºa cum a trãit ºi a murit aºa
cum a murit. În mijlocul unei lumi obiºnuite, El a avut sarcina
sã aducã Împãrãþia lui Dumnezeu în lume. Acesta a fost
mesajul Lui. ªi mesajul Lui a fost pentru toþi. 

Regândiþi-vã gândirea! Pocãiþi-vã, aºa cum a poruncit Isus
în Matei 4:17. A te pocãi înseamnã a-þi revizui ºi a-þi regândi
modul cum gândeºti. Pocãiþi-vã, cãci Împãrãþia cerurilor este
deschisã pentru voi. Acesta a fost mesajul Lui, ºi dacã vom
accepta sã tragem în jugul bun împreunã cu Isus ºi sã purtãm
sarcina uºoarã pe care ne-o oferã El – nu neapãrat uºoarã, dar
uºoarã datoritã Celui cu care suntem în jug – va trebui sã
înþelegem cã noi lucrãm împreunã cu Împãrãþia lui Dum-
nezeu. Noi lucrãm împreunã cu Împãrãþia Cerurilor. 

Cui credeþi cã vorbeºte Isus aici? Aþi putea spune: „Ei bine,
celor trudiþi ºi împovãraþi.” Dar trebuie sã plasãm pasajul în
context. Isus era într-o perioadã în care Se confrunta cu o
mare împotrivire ºi o mare respingere. Dacã vã întoarceþi ºi
citiþi tot capitolul 11 din Matei puteþi observa lucrul acesta.
Pânã ºi Ioan se îndoieºte de Isus, pentru cã El nu se ridica la
înãlþimea aºteptãrilor lui. Am auzit odatã o persoanã spunând
foarte serios cã dacã Îl urmezi pe Isus destul de mult timp, El
te va dezamãgi. ªi chiar aºa se ºi întâmplã.

Isus fusese alungat din oraºul Sãu natal, Nazaret, ºi se
îndreptase spre Capernaum ºi spre multe alte orãºele din jur:
Horazin, Betsaida ºi alte câteva. A fost respins chiar dacã a
fãcut lucruri minunate pe strãzile lor. A fost respins din cauza
unei perspective predominante în societatea aceea cu privire
la religie ºi la Dumnezeu. ªi astfel, conducând la cuvintele
Sale: „Veniþi la Mine toþi cei trudiþi ºi împovãraþi”, gãsim
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afirmaþia lui Isus: „Te laud, Tatã… pentru cã ai ascuns aceste
lucruri de cei înþelepþi ºi pricepuþi ºi le-ai descoperit prun-
cilor” (Mat. 11:25, 28).

De fapt, El le vorbeºte oamenilor care purtau o povarã
religioasã îngrozitoare. Asta îþi face religia. Te epuizeazã. Dacã
avem cu adevãrat nevoie de ceva, este de a învãþa cum sã
lãsãm jos povara religiei într-un mod tandru ºi inteligent.

Daþi-mi voie sã vã spun ceva ºocant: când e vorba de for-
marea spiritualã, conteazã foarte puþin care este poziþia ta
religioasã. Indiferent la ce denominaþiune sau grup creºtin te
uiþi, vei vedea cã ei nu împãrtãºesc aceeaºi teologie. Ei trebuie
sã creadã anumite lucruri despre Isus, dar formarea spiritualã
nu coincide cu ortodoxia unei poziþii. Isus spune: „Luaþi jugul
Meu.” Scoate-þi de pe gât jugul religiei oficiale! Apoi te vei
putea întoarce s-o rãscumperi, dar mai întâi trebuie sã înveþi
de la El cum sã trãieºti în jugul Împãrãþiei lui Dumnezeu.

Nu sunt unul dintre cei care cred cã ar trebui sã criticãm
foarte mult Biserica. Nu este niciun lucru în neregulã cu
Biserica pe care ucenicia sã nu-l poatã remedia. Nimic. Când
gãseºti probleme în Bisericã – ºi lucrul acesta este discutat în
mod constant în cele mai bune reviste, atât seculare, cât ºi
religioase – întotdeauna lipsa uceniciei este cea care a condus
la aceste probleme. Nu conteazã prea mult cât de complexã
este structura oficialã. Ceea ce conteazã este: tu eºti un
ucenic?

CONDUCÂNDU-I PE ALÞII ÎN UCENICIE

Ne întoarcem acum, în al doilea pasaj, spre un grup de ucenici
chiar la sfârºitul Evangheliei dupã Matei (Mat. 28:18-20).
Pasajul este cunoscut drept Marea Trimitere, dar dacã te uiþi
mai atent, s-ar putea sã vrei sã-l numeºti Marea Omitere,
pentru cã ceea ce a spus Isus acolo, rareori este împlinit. 

Iatã ce a spus Isus: Mi s-a dat toatã puterea în cer ºi pe
pãmânt. În timp ce mergeþi, faceþi ucenici. Botezaþi-i în
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prezenþa Trinitãþii, a Tatãlui, a Fiului ºi a Duhului Sfânt. Da,
botezaþi-i în acest Nume, dar, dragi prieteni, asta nu înseamnã
doar sã-i udaþi în timp ce rostiþi aceste nume. Înseamnã sã îi
botezaþi în realitate. Dupã ce aþi fãcut aceasta, învãþaþi-i sã facã
cu adevãrat ceea ce a spus Isus. Acesta este procesul de
formare spiritualã. ªi ceea ce va ieºi la suprafaþã la sfârºit este
bucuria de a trãi într-un jug uºor de purtat, pentru cã veþi
descoperi cã a face ce a fãcut Isus este cea mai uºoarã ºi
puternicã modalitate de a trãi veºnic. 

Uitaþi-vã din nou la text. Mai întâi, Isus a spus: „Toatã
autoritatea Mi-a fost datã.” Cu alte cuvinte: „Am putere de
decizie peste orice.” Nu suntem trimiºi neechipaþi. Suntem
trimiºi cu tot echipamentul de care am putea avea nevoie, ºi,
în timp ce mergem, facem ucenici.

Cred cã cel mai bun mod de a traduce aceastã frazã este:
„În timp ce mergeþi, faceþi ucenici.“ Aceastã poruncã descrie
ucenicia ca un fel de efect secundar, ºi acest lucru este foarte
important de înþeles în relaþie cu procesul de ucenicie. În viaþã
existã unele lucruri spre care îi poþi atrage pe oameni, dar pe
care nu-i poþi forþa sã le facã ºi unele lucruri pe care-i poþi
forþa sã le facã, dar spre care nu-i poþi atrage. Ucenicia e o
chestiune de a-i atrage pe oameni, de a-i atrage în ceea ce
suntem ºi în ceea ce spunem.

Ucenicii sunt cei care au ajuns aºa de fermecaþi de Cristos
încât alþii doresc sã fie ca ei. Alþii se uitã la vieþile ucenicilor din
împãrãþia lui Dumnezeu ºi spun: „Acesta este cel mai bun
lucru pe care l-am vãzut în viaþa mea. Trebuie sã trãiesc ºi eu
o astfel de viaþã.” Cel mai bun loc pentru a face ucenici în
Statele Unite este în Bisericã pentru cã aici întotdeauna existã
oameni dornici de ucenicie. Ei chiar cautã acest lucru. 

Mulþi, foarte mulþi dintre oamenii care sunt consideraþi a fi
creºtini nu au fost niciodatã invitaþi sã fie ucenici ai lui Isus.
Noi nu-i învãþãm pe creºtini cum sã-i cheme pe oameni la
ucenicie, deºi ar trebui sã-i învãþãm din cauza mulþimii de
oameni care sunt gata sã meargã, care doar trebuie sã
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înþeleagã, sã vadã ºi sã li se facã invitaþia de a deveni ucenici
ai lui Isus. Aºa ar trebui sã procedãm.

Pânã nu trecem prin procesul de ucenicie nu-i putem
aduce pe oameni în pãrtãºia trinitarã, deoarece doar un anga-
jament faþã de Dumnezeu Tatãl, Cristos ºi Duhul Sfânt nu este
suficient pentru a le permite oamenilor sã intre împreunã în
forma intimã de relaþie care transformã vieþi.

Biserica, fiind o adunare de ucenici, este modul ideal al lui
Dumnezeu de a aduce oamenii la plinãtatea lui Cristos. Adu-
ceþi-vã aminte cã Isus a spus: „Unde sunt doi sau trei adunaþi
în Numele Meu, sunt ºi Eu acolo” (Mat. 18:20). Deci Tatãl e în
mijlocul lor. Duhul Sfânt e în mijlocul lor. Unde sunt trei sau
patru mii adunaþi în Numele Sãu, El este în mijlocul lor.
Câteodatã acest verset este citat doar când se adunã doi sau
trei oameni, dar lucrul important care trebuie înþeles este cã
Tatãl, Cristos ºi Duhul Sfânt sunt în mijlocul lor ºi ei zidesc
Biserica pe aceastã realitate.

Dacã ai trecut prin ucenicie ºi aduni ucenici într-o prezenþã
trinitarã, poþi sã-i înveþi pe ucenici sã facã tot ce a spus Isus.
Repet, lucrul acesta nu se va face prin forþare, ci prin atragere.
Acesta este modul prin care aduci oamenii sã vadã bunãtatea
ºi dreptatea învãþãturilor lui Cristos ºi îi ajuþi sã ºi le însu-
ºeascã. 

Cealaltã cale duce la legalism, care a învins în mod repetat
cele mai bune intenþii ale celor mai devotaþi urmaºi ai lui
Cristos de-a lungul secolelor. Motivul este cã legalismul pur ºi
simplu nu are de-a face cu viaþa individului, ci doar cu
purtarea sa. Iar ºi iar apar situaþii care ar putea fi rezolvate
prin schimbarea interioarã a persoanei, dar persoana nu este
schimbatã pentru cã este forþatã ºi nu atrasã de farmecul lui
Cristos. Ai putea sã spui: „Oh, nu ar trebui sã te mânii pe
fratele tãu.” ªi atunci ce ar trebui sã faci? Sã-l loveºti în cap
dacã se mânie pe fratele sãu? Nu, ci ar trebui sã-i arãþi de ce
mânia nu e un lucru bun. Ar trebui sã-i arãþi cã existã o cale
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mai bunã de a rezolva acele situaþii care provoacã mânie ºi urã
ºi creeazã o spiralã de jigniri ºi suferinþe. 

Un ucenic este cineva care învaþã trecând prin procesul de
schimbare. Toate lucrurile care ne fac sã suspinãm ºi despre
care vorbim aºa de des, precum pornografia, divorþul ºi
drogurile, sunt lucruri care pot fi rezolvate eficient doar
printr-o schimbare produsã în minte ºi suflet, în voinþã, în
trup ºi în pãrtãºia pe care o are acea persoanã. De multe ori
oamenii vin ºi-mi spun: „Cine are nevoie de aºa ceva? Eu am
ceva mult mai bun.”

Când te uiþi la o dependenþã precum pornografia ºi pricepi
starea de spirit a persoanei care este captivã în ea, îþi spui: „E
îngrozitor sã fii prins în aºa ceva.” Tu ºtii cã persoana ar putea
dobândi un mod mai bun de gândire care va face ca viciul sã
disparã. La fel se întâmplã ºi cu ura, dispreþul ºi toate lucrurile
care produc cele mai adânci probleme în familiile ºi comu-
nitãþile noastre, precum ºi în lumea noastrã. Toate acestea ies
afarã dintr-un interior rãvãºit, dar Isus vine ºi ne spune: „Iatã
calea de ieºire!”

ADUCEREA ÎMPÃRÃÞIEI

Ce fac pastorii ºi alþi purtãtori de cuvânt ai lui Cristos? Le aduc
altor oameni viaþa Împãrãþiei. Ei aduc acea viaþã în ei. Exact
lucrul acesta l-a spus ºi l-a fãcut Isus. Când a venit, El le-a zis:
„Pocãiþi-vã cãci Împãrãþia cerurilor este aproape.” Ce era
aproape? Împãrãþia care era în El. Când oamenii s-au uitat la
El ºi L-au ascultat, ei ºi-au dat seama cã Împãrãþia lui Dum-
nezeu era acolo ºi cã le era disponibilã ºi, ca urmare, au de-
venit ucenici ai lui Isus.

Pastorii ºi cei care proclamã Cuvântul exemplificã viaþa
veºnicã ºi o oferã tuturor celor din jurul lor. Viaþa veºnicã este
viaþa pe care o avem acum, deoarece viaþa noastrã este
ascunsã în viaþa lui Dumnezeu. Nu este ceva ce primim mai
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târziu. Ceea ce face Isus este parte a ceea ce facem noi. ªi ceea
ce facem noi este parte a ceea ce face El.

Ioan 17:3 este unul dintre cele mai importante versete pe
care trebuie sã le înþelegem: „ªi viaþa veºnicã este aceasta: sã
Te cunoascã pe Tine, singurul Dumnezeu adevãrat ºi pe Isus
Cristos pe care L-ai trimis Tu.” Aceastã cunoaºtere nu este o
cunoaºtere doctrinarã, ci este o interacþiune vie cu Dum-
nezeu, cu Fiul Sãu ºi cu Duhul Sãu. Viaþa veºnicã este experi-
mentarea pãrtãºiei trinitare. În cele din urmã este ceea ce se va
experimenta pe pãmânt. Deja se manifestã pe pãmânt ºi o
putem face parte a vieþilor noastre. Procedând aºa, facem din
vieþile noastre o parte a vieþii lui Dumnezeu. Aºadar, ce a
predicat Isus? În ce a constat Evanghelia proclamatã de El?
Evanghelia Sa a arãtat faptul cã viaþa este disponibilã în Împã-
rãþia cerurilor, sau în prezent, în Împãrãþia lui Dumnezeu.

Dã-mi voie sã mã întreb acum ceva ce mie mi se foarte
serios, ºi poate ºi þie. Care este Evanghelia mea? Care este
mesajul meu central? Acesta reprezintã miezul problemei
noastre ºi a promisiunii noastre. Ascultã-te când vorbeºti ºi
întreabã-te: „Care este mesajul meu?” Este un mesaj care-i
atrage pe oameni la ucenicie? Repet, nu vreau sã fiu critic,
însã cred sincer cã majoritatea oamenilor nu-ºi pun aceastã
întrebare. În schimb, ei discutã despre o înþelegere fãcutã de
Dumnezeu prin Cristos care a implicat moartea Sa pe cruce.
Este foarte important sã înþelegem lucrul acesta, însã întreabã-
te: „Oare aceasta este Evanghelia?”

Oare nu aceasta este Evanghelia: atunci când alþii nu doar
îi aud conþinutul, dar ºi vãd cum o trãim ºi cum o vestim
altora, ºi spun: „Vreau ºi eu lucrul acesta. Vreau sã fiu un
ucenic al lui Isus. Vreau sã fiu unul dintre discipolii Sãi,
învãþând cum sã trãiesc în Împãrãþia lui Dumnezeu acum, aºa
cum trãieºte el în Împãrãþia lui Dumnezeu”?

Când prezentãm Evanghelia prin viaþa noastrã ºi-i învãþãm
pe alþii ceea ce a predicat Isus, deoarece viaþa este acum
disponibilã în Împãrãþia lui Dumnezeu, vedem cum oamenii
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rãspund. Am vãzut lucrul acesta de-a lungul anilor ºi am auzit
mãrturiile oamenilor care brusc ºi-au dat seama cã aceasta
este Evanghelia. Despre aceasta a vorbit Isus. Isus aduce acum
viaþa Împãrãþiei lui Dumnezeu în viaþa mea ºi mã face un
cetãþean al Împãrãþiei. Dar lucrurile nu se încheie aici, fiindcã
ne trãim viaþa cãutând Împãrãþia lui Dumnezeu. Dupã cum a
spus Isus, trebuie sã cãutãm mai întâi Împãrãþia lui Dum-
nezeu.

Acum trebuie sã mã întreb: „Oare fac lucrul acesta, ºi cum
îl fac? Oare caut într-adevãr mai întâi Împãrãþia lui Dumnezeu
ºi neprihãnirea care caracterizeazã aceastã Împãrãþie?” Când
facem aºa, putem fi siguri cã formãm ucenici. Dacã predicãm
un alt mesaj ºi trãim un alt mesaj, nu putem fi siguri cã
formãm ucenici.

De aceea munca liderilor ºi a pastorilor este adesea aºa de
grea ºi aºa de plinã de dezamãgiri. Propriile lor vieþi sunt
goale ºi, în cele din urmã, mulþi ajung descurajaþi. Motivul
este cã ei n-au auzit mesajul pe care l-a proclamat Isus. Au
auzit un alt mesaj ºi poate cã, deºi au avut cele mai bune
intenþii, au fost atraºi într-o viaþã în care au crezut cã sarcina
lor este sã încerce sã miºte lucrurile. Însã aceasta este cea mai
greºitã poziþie pe care ar putea-o adopta.

Desigur, liderii trebuie sã acþioneze, însã sarcina noastrã
nu este de a încerca sã miºcãm lucrurile. Noi trãim în
Împãrãþia lui Dumnezeu, acolo unde Dumnezeu este activ.
Duhul Sãu este prezent. Fiul Sãu este viu. Acolo trãim noi.
Chir dacã vom avea succes, vom reuºi doar sã ne facem
convertiþii noºtri ºi va trebui sã-i convingem sã fie activi,
deoarece ei vor depinde de noi ca sã-i motivãm ºi sã fie activi.
În loc de a face aºa, ar trebui sã-i ajutãm sã intre în Împãrãþia
Dumnezeului celui viu ºi a Cristosului viu ºi sã le oferim posi-
bilitatea sã trãiascã împreunã cu Dumnezeu ºi sã transforme
lumea în care trãiesc.

Ucenicia nu este pentru Bisericã. De fapt, Biserica este
pentru ucenicie. Ucenicia este pentru lume, lumea pe care
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Dumnezeu a iubit-o aºa de mult, încât are mari speranþe
pentru ea ºi El va realiza lucruri mari în ea. Aici este locul
uceniciei. Dacã reducem ucenicia doar la lucrarea Bisericii,
nu-i vom vedea niciodatã puterea de a ne transforma pe noi
sau de a transforma lumea din jurul nostru. Însã, pe mãsurã
ce pãºim în ucenicie în marea Împãrãþie a lui Dumnezeu, atât
în lume, cât ºi în Bisericã, vom începe sã vedem o temelie pe
care se poate baza ucenicia. 

UNITATEA ÎN UCENICIE

Unul dintre cele mai cumplite lucruri de azi este cã suntem
divizaþi între diferite tradiþii ºi nu existã pãrtãºie între noi:
pastorilor nu le pasã unii de alþii deoarece cred cã sunt diferiþi.
Când practicãm ucenicia, descoperim singura bazã pentru
unitatea creºtinã, singura cale prin care putem trece peste
toate tradiþiile, doctrinele ºi obiceiurile noastre ºi peste alte
lucruri precum proprietãþile pe care le avem. Ne putem în-
tâlni în comunitãþile noastre ca pãstori ai lui Cristos ºi sã ne
ocupãm de lumea din jur aducând Împãrãþia lui Dumnezeu
prin oamenii noºtri în textura finã a trãirii zilnice.

Ucenicia nu este deloc complicatã. Pur ºi simplu trebuie sã
începem cu începutul, ºi anume cu autoritatea lui Isus peste
toate lucrurile din cer ºi de pe pãmânt, ºi sã facem ucenici. Noi
nu facem luterani, nu facem baptiºti, nu facem catolici, nu
facem protestanþi. Facem ucenici dintre baptiºti, luterani,
catolici – facem ucenici dintre cei din toate grupurile; ºi ei vor
forma Trupul lui Cristos acolo unde se aflã.

Pastorii îºi pot sluji unii altora, se pot susþine unii pe alþii ºi
se pot cunoaºte unii pe alþii fãrã sã se simtã ameninþaþi ºi fãrã
sã fie în competiþie, deoarece sarcina lor este sã facã ucenici
dintre membrii comunitãþilor lor, sã-i strângã pe oameni ºi 
sã-i înveþe sã facã tot ceea ce le-a poruncit Isus.
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